
Eesti Aerutamisföderatsiooni korraline üldkoosolek  
Protokoll  
 
Toimumiskoht & aeg: Tartu Ülikooli Akadeemiline Spordiklubi, 03.05.2025 algus 
kell 12:05, lõpp kell 13:50. 
 
Juhatas: Joosep Karlson  
 
Protokollis: Anette Baum 
 
Osalejad: Esindatud 16 EAF´i liiget 17st. Hääleõiguseta Peeter Pecker, Aron Faber, 
Raiko Uri (veebis), Siim Peetris (veebis), Jaana Gutmann (veebis). 
 
Koosoleku mandaat:  
50% + 1 ehk lihthäälte enamus = 9 häält  
⅔ + 1 hääled = 12 häält 
 
Vastavalt põhikirja punktile 6.7. on üldkoosolek pädev vastu võtma otsuseid, sest kohal 
on 50% + 1 EAF’i liiget.  
 

 



Joosep Karlson andis teada, et astus samal hommikul kell 8 omal soovil juhatuse 
liikme kohalt tagasi. Ta jätkab tööd peasekretärina. 
 
 
1. Koosoleku juhataja, protokollija ja häältelugemiskomisjoni valimine  
 
Ettepanek: Valida Joosep Karlson koosoleku juhatajaks, Anette Baum protokollijaks 
ja Peeter Pecker häälte lugejaks. 
Otsus: 16 poolthäält. 
 
Koosoleku päevakord: 
 

 
 
2. Majandusaasta aruande 2024 revidendi otsuse ja majandusaasta aruande 2024 
kinnitamine 
Kuulati revident Raiko Uri aruannet, mille kohaselt lubatud piiridest üleminekut ei 
tuvastatud. Aruande kvaliteet on eelmise aastaga võrreldes parandunud, paremini 
jälgitav. Soovitusteks oli näiteks ülekandeid, vähemalt suuremaid, teha kahe inimese 
kinnitusel; kaardiga tehingute puhul koguda kuludokumendiks rohkemat kui vaid 
broneerimiskinnitus. 
 
2.1. Ettepanek: Kinnitada 2024. aasta majandusaasta aruande revidendi otsus. 
Otsus: 15 poolthäält, 1 erapooletu hääl. 
 
2.2. Ettepanek: Kinnitada majandusaasta aruanne 2024. 
Otsus: 16 poolthäält. 
 
3. 2025. aasta revidendi või revisjonikomisjoni valimine 
 
Alaliidu juhatus pakkus omalt poolt välja määrata 2025. aasta revidendiks Raiko Uri, 
keegi kohalolijatest sellele vastu ei olnud ega enda kanditatuuri ei esitanud. 
 
Ettepanek: Määrata 2025. aasta majandusaasta aruande revidendiks Raiko Uri. 
Otsus: 16 poolthäält. 



 
4. 2025. aasta eelarve kinnitamine 

 
 
Ettepanek: Kinnitada 2025. aasta eelarve. 
Otsus: 10 poolthäält, 6 erapooletut häält. 
 
5. Uute liikmete vastuvõtmine 
 
Oma soovi EAF´i liikmseks saada on avaldanud Tartu Aerutamisklubi MTÜ. 
25.03.2025 otsustas juhatus uut klubi mitte liikmeks võtta, kuna klubi eestvedaja Aron 
Faberi vastustest ei olnud aru saada, et klubis toimuks sisuline tegevus. Aroni soovil 
võeti liikmelisuse üle otsustamine üldkoosoleku päevakorda. 
Üldkoosolekul selgitas Joosep Karlson senist liikmete vastu võtmise korda viimase 
aasta jooksul EAF´i liikmeks võetud klubide näitel. Arutleti, kas uute liikmete vastu 
võtmiseks peaks kehtestama ühtsed objektiivsed parameetrid. Liikmed selleks vajadust 
ei näinud ning ka edaspidi esitab juhatus kandidaatidele samad küsimused, misjärel teeb 
võrdse kohtlemise printsiibi alusel otsuse uue klubi liikmeks võtmise kohta. 
Koha peal väljendas Tartu Aerutamisklubi MTÜ eestvedaja Aron Faber soovi Eesti 
aerutamises kaasa rääkida ning tuua rajaaerutamise karikavõistlustele uue, vaid 
aerutamisega tegeleva klubi. Lihthäälte enamusega võeti Tartu Aerutamisklubi MTÜ 
EAF´i liikmeks. 
 
Ettepanek: Võtta Tartu Aerutamisklubi MTÜ EAF´i liikmeks. 
Otsus: 10 poolthäält, 5 vastuhäält, 1 erapooletu hääl. 
 
6. Põhikirja punkti 1.2. muutmine 
 
Põhikirja muutmise otsus võeti vastu, kuna selle poolt hääletas üle 2/3 üldkoosolekus 
osalenud liikmetest või nende esindajatest. 
 
Ettepanek: Muuta EAF´i põhikirja punktis 1.2. EAF´i asukohaks Tartu. 
Otsus: 13 poolthäält, 3 erapooletut häält. 
 
7. Distsipliinide komiteed 



 

 
 
Viimase punktina arutleti 04.12.2024 vastu õetud Distsipliini komitee põhimääruse ja 
Rajaaerutamise komitee lisa murekohti, sest sisulist tegevust ei ole loodud dokumendi 
juurde siiani tekkinud. Vastuseisu on olnud dokumendi nime suhtes ning seetõttu 
selgitas Joosep Karlson ülaltoodud skeemi põhjal, miks peaks nõustav organ olema 
enamat kui Treenerite nõukogu. 
Aavo Faber tõi välja murekohti vastu võetud määruse punktides, näiteks komitee 
liikmete valimise korra suhtes. Arutelu käigus tuli ilmsiks, et mõneski punktis on 
mitmeti mõistmist ning juhatuse liikmete tegelik mõte ei ole selgelt edasi antud. 
Alaliidu juhatus ja rajaaerutamise klubide esindajad on ühisel meelel, et praegune 
põhimäärus tuleb üle vaadata ja luua kõigile ühtselt mõistetav dokument.  
Aavo Faber esines palvega vaadata kriitilise pilguga üle põhikiri ja kirjutada sinna sisse 
parimad võimalused erinevate distsipliinide juhtimiseks. Ta tegi ettepaneku 
moodustada alaliidus sees erinevatele distsipliinidele eraldi osakonnad, kusjuures 
rajaaerutamise osakonnas peaksid olema esindatud kõik rajaaerutamisega tegelevad 
klubid, sest nii saab demokraatliku otsuse. Uko Kõrge lisas, et klubide suur arv ei ole 
otsuste tegemisel probleemiks, sest treenerite nõukogus hääletavad kindla teema eest 
vaid need isikud, kes antud teemast huvituvad. 
Treenerid on loonud omapoolse nägemusega Treenerite nõukogu põhimääruse. Ühise 
kompromissina loodud dokumendi koostamiseks avaldati juhatuse soov teha Treenerite 
nõukogu põhimäärusessse võrreldes kehtiva Distsipliini komitee põhimäärusega sisse 
viidud muudatused lihtsasti järgitavaks, nt kriipsutada välja võetud tekst maha, lisatud 
tekst teha värviliseks. Samuti toodi välja, et toimiva nõustava organi otsused peavad 
tulevikus olema protokollitud. Andres Mereäär oli seisukohal, et initsiatiiv peaks 
tulema alt üles ning tegi ettepaneku võtta aluseks Treenerite nõukogu dokument ja teha 
sinna kompromissina vajalikud muudatused. 
 
 
Koosoleku juhataja      Koosoleku protokollija 
Joosep Karlson      Anette Baum 
 
/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 


